

## London - Delme Square Dancer zwischen Thronjubiläum und Olympiade in between Queen Elizabeth's Diamond Jubilee and the 2012 Olympics

*Bärbel Christoffer, Secretary Delme Square Dancer*

Five years ago, in 2007, the Delme Square Dancer, visited England together with two other clubs from Oldenburg and Osterholz-Scharmbeck. We were so fascinated that we promised to go back one day.

So this year the President of the **Open Squares** in Osterholz planned a return visit. After many conversations with different English hotels and square dance clubs and also a coach company 14 dancers from the Delme Square Dancer and 16 from the Open Squares started their tour on 9th June.

After an enjoyable bus ride and ferry across the Channel we arrived in the evening at our hotel in Hounslow, a suburb of London. On the ferry from Calais to Dover we had our first dance and gained our first dangle. At the hotel we moved into our rooms and after all that sitting, stretched out legs and feet a bit and finally had a rest.

After breakfast the following morning, we started our tour to Brighton where we spent an interesting and informative day in different groups. Unfortunately the weather was against us, but that could not spoil our positive mood. On our way back to the hotel we paid a visit to the **Yellowrocks** SDC, with whose members we had a wonderful square dance evening in Haywards Heath.

After a short night, our bus took us to Windsor the next day; a charming town with a castle in a wonderful parkland,

Vor 5 Jahren, in 2007 waren wir, die Delme Square Dancer schon einmal in England on Tour. Damals mit noch zwei anderen Clubs aus Oldenburg und Osterholz-Scharmbeck. Das machen wir mal wieder; hieß es damals.

Der Präsident der **Open Squares** in OHZ plante nun eine neue Fahrt und nach vielen Gesprächen mit einigen Hotels, Squaredance Clubs in England und dem Busunternehmen ging die Fahrt für die Delme Square Dancer (14 Tänzer) und die Open Squares (16 Tänzer) am 09.06.2012 mit dem Bus los.

Nach einer tollen Bus- und Fährfahrt erreichten wir Hounslow, einen Vorort von London. Auf der Fähre hatten wir schon einmal getanzt und unser 1. Dangle (Tanzabzeichen) für diese Fahrt bekommen. Die Zimmer im Hotel wurden bezogen, wir vertraten uns nach dem vielen Sitzen noch die Beine und dann war Ausruhen angesagt.

Am darauffolgenden Tag starteten wir nach dem Frühstück nach Brighton. Dort teilten wir uns in Gruppen und verlebten einen sehr interessanten wie auch informativen Tag. Leider war das Wetter nicht so toll, das konnte unsere tolle Stimmung aber nicht trüben. Auf dem Rückweg zum Hotel besuchten wir einen Squaredance Club. Mit den Mitgliedern der **Yellowrocks** erlebten wir einen sehr schönen Clubabend in Haywards Heath.

Nach einer zu kurzen Nacht ging es mit dem Bus nach Windsor. Ein sehr charmantes Städtchen mit einem Schloss, in einer schönen Parkanlage, welches wir natürlich besichtigten. Mitglieder der Königsfamilie trafen wir leider nicht an. Zwischendurch gab es

which we of course visited. It was a great pity we did not meet any of the royal family. In between we had fish and chips and also tasted our first Guinness. Later in the evening we danced together with the **Worthing Squares**, who surprisingly had their club evening in a church. During a break we were served tea, coffee and delicious homemade cake. Before going to bed some of us tested the English pub life.

The next day was our London day. Together we went to the tube station and the Blue (Piccadilly) Line took us into the heart of the capital. Buckingham Palace, Big Ben, Tower Bridge, the River Thames, some churches and famous sights: we 'managed' all this. London was certainly worth a visit. Our legs and feet ached a little but in the evening we squared up with the **Sunny Allemanders**, near Horsham. They had organized a little buffet for us and we all loved their snacks.

The next morning we had to pack our things and in no time we were on the bus again and on our way back to Germany. We had danced and got three dangles: one on the ferry to England, one in Windsor Castle/Great Park and one on the parking lot on our return journey. It all was exhausting but it was great, much too short and we will remember these wonderful days a long time.

Transl.: Manfred Schröder

Fish and Chips und das erste Guinness wurde probiert. Abends besuchten wir die **Worthing Squares**, die ihren Clubabend in einer Kirche abhielten. Dort bekamen wir in der Pause Tee, Kaffee und selbstgebackenen, leckeren Kuchen. Vor dem Zubettgehen besuchten einige von uns noch einen Pub.

Am nächsten Tag stand London auf dem Plan. Wir gingen gemeinsam zur U-Bahn Station und dann fuhren wir mit der Blue-Line (Piccadilly Line) in die Metropole. Der Buckingham Palast, Big Ben, die Tower Bridge, die Themse, einige Kirchen und Sehenswürdigkeiten, das alles haben wir an diesem Tag geschafft. London war auf jeden Fall eine Reise wert. Die Füße und Beine taten etwas weh aber auch an diesem Abend wurde wieder getanzt und zwar bei den **Sunny Allemanders** bei Horsham. Die Mitglieder hatten für uns ein kleines Büffet errichtet und wir nahmen die Snacks dankbar an.

Am anderen Morgen wurde gepackt und dann saßen wir schon wieder im Bus und es ging in Richtung Deutschland. Wir hatten nun insgesamt 3 Dangle ertanzt, auf der Fähre, im Schloss und nun auf der Rückfahrt noch auf dem Parkplatz. Es war anstrengend aber auch ganz toll, viel zu kurz und wir werden noch lange an diese schönen Tage denken.

